

CV Peter Koler

1985-1991 Studium der Psychologie und Pädagogik an der Universität Innsbruck.

20.10.1990 Abschluss des Studiums der Psychologie an der Universität Innsbruck. Anerkennung der Laurea in Psicologia an der Universität Rom am 07.10.91.

22.06.1991 Abschluss des Studiums der Pädagogik an der Universität Innsbruck. Anerkennung der Laurea in Pedagogia an der Universität Bologna am 08.08.96.

November 1993 Ablegung der Staatsprüfung für Psychologie an der Universität Turin.

Eingetragen in der Psychologenkammer von Bozen (Einschreibungsnr.199) mit Beschluss 13/95 vom 12.04.95.

Seit 2001 Trainer in Motivational Interviewing.

14.05.2013 Promotion zum Dr. phil. An der Technischen Universität Dresden.

Dezember 2017: Abschluss der Ausbildung in Notfallpsychologe.

Zum aktuellen Zeitpunkt Direktor mit Spezialvollmacht (procura) der 5 Fachstellen der Stiftung Forum Prävention – Suchtprävention/Gesundheitsförderung, Essstörungen, Gewalt, Familie, Jugend – und Koordinator der Fachstelle für Suchtprävention und Gesundheitsförderung (insg. 34 hauptamtliche Mitarbeiter/innen).

Seit 2011 bis heute: Lehrtätigkeit bei 4 Master- und Hochschullehrgängen Sucht- und Gewaltprävention der Pädagogische Hochschule Oberösterreich

Seit 2013 bis heute: Lehrbeauftragter an der Freien Universität Bozen, Fakultät für Bildungswissenschaften.

Seit 2024 Notfallpsychologe im Auftrag des Südtiroler Sanitätsbetrieb.

Seit 2009 bis heute: Mitglied der „Koordinierungseinheit im Bereich der Abhängigkeitserkrankungen“ des Landes Südtirol. Mitglied der „Österreichischen ARGE Suchtvorbeugung“ (seit 2001). Mitglied von Euronet - European addiction prevention network (seit 2014).

Im Laufe der Jahre Einberufung in diverse regionale und nationale Experten-Kommissionen.

Mitarbeit bei zahlreichen Projekten, Forschungsvorhaben und Kampagnen in den Bereichen Präventionsarbeit, Jugend, Sucht, Soziales, Familie, psychoaktive Substanzen.

(Buch-)Veröffentlichungen und Beiträge zu den Themenbereichen „Jugend“, „Drogen“, „Präventionsarbeit“ und „Gesundheitspolitik“.

Bozen, 25.09.26

Ich gestatte die Zustimmung für die Verwendung und Verarbeitung meiner Daten gemäß GvD

101/2018 und GDR nr.

679/2016

1985-1991 Studied psychology and education at the University of Innsbruck.

20 October 1990 graduated in Psychology at the University of Innsbruck. Recognition of the Laurea in Psicologia at the University of Rome on 07/10/91.

22/06/1991 Completion of studies in Pedagogy at the University of Innsbruck. Recognition of the Laurea in Pedagogia at the University of Bologna on 08/08/96.

November 1993 Passed the state examination in psychology at the University of Turin.

Registered with the Chamber of Psychologists of Bolzano (registration no. 199) with resolution 13/95 of 12/04/95.

Trainer in Motivational Interviewing since 2001.

14.05.2013 Doctorate to Dr. phil. At the Technical University of Dresden.

December 2017: Completion of training in emergency psychology.

Currently Director with special power of attorney (procura) of the 5 specialist centres of the Forum Prävention Foundation - addiction prevention/health promotion, eating disorders, violence, family, youth - and coordinator of the specialist centre for addiction prevention and health promotion (34 full-time employees in total).

Since 2011 to date: Teaching on 4 Master's and university courses in addiction and violence prevention at the University College of Teacher Education Upper Austria

Since 2013 to date: Lecturer at the Free University of Bozen-Bolzano, Faculty of Education.

Since 2024: Emergency psychologist on behalf of the South Tyrolean ambulance service.

Since 2009 to date: Member of the 'Coordination unit in the field of addiction disorders' of the province of South Tyrol. Member of the 'Österreichische ARGE Suchtvorbeugung' (since 2001).

Member of Euronet - European addiction prevention network (since 2014).

Appointed to various regional and national expert commissions over the years.

Collaboration in numerous projects, research projects and campaigns in the fields of prevention work, youth, addiction, social affairs, family, psychoactive substances.

(Book) publications and contributions on the topics of 'youth', 'drugs', 'prevention work' and 'health policy'.

Bolzano, 25.09.26

I authorise the use and processing of my data pursuant to Legislative Decree 101/2018 and Legislative Decree no.679/2016